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Protokół nr XXXVIII 
Z XXXVIII Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 5 marca 2010 r. 
 

 
Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

         
        Otwarcia  XXXVIII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 

Grzegorz Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Pana 
Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz oraz Sołtysów.  Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego      15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
 
             Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję.  Za przyjęciem 
proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy radni. 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  
w Gminie Kluki. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia /nie wyrażenia/ zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
2011roku. 
7. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Kluki na 2010 rok. 
8. Podjecie innych niezbędnych uchwał. 
9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
10. Interpelacje i wolne wnioski. 
11. Sprawy różne. 
12. Zakończenia obrad. 
 
Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
           Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. Uwagi do protokołu zgłosił radny B. Trzmiel. Dotyczyły one wypowiedzi Pana Wójta w kwestii 
struktury własnościowej dróg, a w szczególności zdania, iż jedyną drogą, która stanowi całkowicie 
własność gminy jest droga w Żarze. Zdaniem radnego również droga w Podwódce jest całkowicie drogą 
gminną. 
Pan Wójt  zaproponował, aby sprawę dróg omawiać w sprawach różnych porządku obrad, ponieważ 
przedstawiony zostanie projekt uchwały dotyczący przekwalifikowania dróg wewnętrznych na gminne, 
w której jednym z  załączników jest wykaz dróg przeznaczonych do przekwalifikowania. 
Innych uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
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Punkt 4 –  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2010. 
 
 Projekt uchwały omówiła pani Skarbnik E. Bednik. 
Zmiany w budżecie dotyczą: 
 
1) Zwiększenia dochodów budżetowych o łączną kwotę  945 714, 30 zł., w tym: 

  -  dochody bieżące  37 157,00 zł. 
  -  dochody majątkowe 908 557,30zł. 
Zmiany te dotyczą następujących rozdziałów: Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego, Fundusz ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Infrastruktura 
wodociągowa  i sanitacyjna wsi, Różne rozliczenia finansowe. 
 

2) Zwiększenia wydatków budżetowych o łączną kwotę 421 302, 00zł., w tym: 
  -  wydatki bieżące  52 157,00zł. 
  -  wydatki majątkowe 369 145,15zł. 
Zmiany wydatków bieżących dotyczą następujących rozdziałów: Urzędy Gmin, Pobór Podatków 
 i opłat nie podatkowych należności budżetowych , Szkoły Podstawowe, Zespół obsługi 
ekonomiczno – administracyjnej szkół, Obiekty sportowe, Gospodarka odpadami( załącznik nr 2). 
Zwiększenia wydatków majątkowych dotyczą następujących zadań:  
  -   Wykonanie studni głębinowej na terenie ujęcia wody  w Klukach (dokończenie zadania),  
  -    Budowa kanalizacji sanitarnej i rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Kluki, 
  -    Przebudowa  drogi gminnej   Nr 101077E o długości ok. 1300 mb.(nr działek 349/1, 349/2, 
       246/1 obręb Żar). 
  -   Sporządzenie projektu planu miejscowego dla sołectwa Kluki, 
  -   Zakup do gminnego zasobu nieruchomości części działki gruntu w obrębie Kaszewice 
      oznaczonej nr ewidencji 487 o powierzchni 0,08 ha, 
  -  Utworzenie terenu zieleni wokół budynku Szkoły Podstawowej w Kaszewicach, 
  -  Zakup oprogramowania Płace wraz z licencją dla Urzędu Gmin,  
  -  Zakup syreny alarmowej dla OSP Kluki, 
  -  Instalacja monitoringu wizyjnego na obiekcie kompleksu boisk Moje Boisko – ORLIK 2012, 
    (załącznik nr 3). 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
 
 
 

UCHWAŁA  NR 4/XXXVIII/10 
RADY  GMINY  KLUK 

z dnia 5 marca 2010r. 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2010r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków w Gminie Kluki. 
 
 Do projektu  uchwały  nie było  uwag. Jedynie radny B. Trzmiel wyraził wątpliwości czy Zakład 
Gospodarki Komunalnej odpowiedzialny jest za przyłącze wodociągowe do licznika, czy też do zasuwy. 
Następnie przewodniczący rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
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UCHWAŁA  NR 5/XXXVIII/10 
RADY GMINY KLUKI 

z dnia 5 marca 2010r. 
w sprawie  uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie Kluki. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia /nie wyrażenia/ zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego 2011roku. 
 
 Przewodniczący rady zwrócił się do sołtysów o wyrażenie opinii w sprawie wyodrębnienia 
funduszu. Odpowiedź była pozytywna. Radni również poparli propozycję   wyodrębnienia z budżetu 
środków na fundusz sołecki. Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za wyodrębnieniem funduszu 
sołeckiego w 2011r. głosowali wszyscy radni. 
 
 

UCHWAŁA NR 6/XXXVIII/10 
RADY GMINY KLUKI 

z dnia 5 marca 2010r. 
               w sprawie wyrażenia  zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 2011roku. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
 

Punkt 7-  Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Kluki na 
2010 rok. 
 
 Uwag do projektu nie było. Przewodniczący odczytał  treść uchwały. Za przyjęciem głosowali 
wszyscy radni. 

 
 

UCHWAŁA NR 7/XXXVIII/10 
RADY GMINY KLUKI 

z dnia 5 marca 2010r. 
               w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Kluki na 2010 rok. 
 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
 

Punkt 8 -  Podjecie innych niezbędnych uchwał.  
  
W tym punkcie porządku obrad  nie były podejmowane żadne uchwały.   
Przewodniczący odczytał pisma które wpłynęły do Rady Gminy: 
 

1) wniosek od OSP w Osinie w sprawie wymiany więźby dachowej na budynku OSP, 
2) pismo od G. Niewczasa i S. Pacaka z prośbą o wystąpienia do Wojewody o zmianę 

rozporządzenia wyznaczającego Obszar Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki - 
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Wójt J. Rożnowski odnosząc się do treści pisma, podkreślił, iż przedsiębiorcy występują  

o to, aby wyłączyć z rozporządzenia Wojewody zapis o zakazie wydobywania kopalin, nie 
wskazując żadnej miejscowości. Przychylając się zatem do prośby przedsiębiorców, należy mieć 
świadomość, że konsekwencje dotyczyć będą wszystkich obszarów, również tych, których 
mieszkańcy wyrażają sprzeciw eksploatacji złóż na ich terenie, między innymi mieszkańcy wsi 
Cisza. Dlatego z uwagi na sprzeciw mieszkańców dotyczący eksploatacji złóż na ich terenie, 
istnieje możliwość wystąpienia z wnioskiem o wyłączenie pewnych obszarów objętych 
rozporządzeniem i tym samym umożliwienie eksploatacji w miejscach gdzie mieszkańcy nie 
wyrażają sprzeciwu, między innymi mieszkańcy Zarzecza. 

W wyniku podjętej przez radę dyskusji, opinie zostały podzielone. Część radnych wyraziła 
poparcie dla wniosku przedsiębiorców. Radny J. Mielczarek złożył wniosek o podjęcie uchwały  
w sprawie wystąpienia  do Wojewody Łódzkiego o dokonanie zmiany w rozporządzeniu  
dotyczącym zakazu wydobywania skał i kruszyw i wyłączenie z zakazu wydobywania: 1) na 
terenie Gminy Kluki; 2) na obrębie wsi Zarzecze; 3) pod rzekę Widawkę. 

Natomiast radny S. Gil w imieniu własnym oraz mieszkańców wsi Trząs wyraził 
stanowczy sprzeciw odnośnie wydobywania kopalin. Zaproponował również, aby problem 
pozostawić do rozstrzygnięcia na przyszłą kadencję rady. 

Radny J. Konieczny zgłosił propozycję żeby sprawą szczegółowo zajęła się Komisja 
Infrastruktury i Komisja Rewizyjna.  
 
 

3)  sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki - 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zapoznanie się ze sprawozdaniem na posiedzeniach 
Komisji. Natomiast Pan Wójt nadmienił, iż ewentualne pytania należy zgłosić wcześniej, 
aby na kolejną sesję pani Kierownik Zespołu Obsługi Szkół mogła udzielić wyjaśnień. 
 

4) pismo z Urzędu Gminy Kleszczów w sprawie wyrażenia zgody przez radę Gminy 
Kleszczów o udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kluki w kwocie 50 tys. zł. z  
przeznaczeniem na modernizację chodnika w m-ci Nowy Janów oraz 100 tys. zł. z 
przeznaczeniem na modernizację budynku Domu Kultury w Klukach - 

 
w tym miejscu radna M. Berendtz  podziękowała osobom, które zaangażowały się i dołożyły 
starań w tej sprawie, przede wszystkim panu  Pawłowi Ciotucha oraz pani Sekretarz i panu 
Wójtowi. 
 
 

5) pismo od mieszkańców miejscowości Kaszewice Kolonia z prośbą o reklamację inwestycji 
jednorocznej wykonanej jesienią 2009r. w m-ci Kaszewice Kolonia tj. modernizacja drogi 
dojazdowej. 
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Punkt 9  -     Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
 
 Wójt J. Rożnowski przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego: 
 

1. Dotacja  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na budowę kanalizacji w m-ci 
Kluki w kwocie 15% wartości kosztów kwalifikowanych (ok. 100 tyś.). Co do zasady 
fundusz dofinansowuje w wysokości 10% jednak w gminach objętych rozporządzeniem 
dot. Obszaru Chronionego Krajobrazu, dotacja wynosi 15%. Ponadto istnieje rozwiązanie 
aby od kanalizacji odliczyć podatek VAT. 

2. Projekt „ Radosna Szkoła” dotyczący placu zabaw po ocenie formalnej przeszedł do etapu 
merytorycznego . 

3.  Pani dyrektor Zespołu Szkół - E. Łumińska złożyła 3 projekty do Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, które przeszły już ocenę formalną i zakwalifikowały się do oceny 
merytorycznej. Gmina również ze swej strony przygotuje do złożenia projekt. Jednak 
zanim to nastąpi należy mieć rozpoznanie jakiego typu  szkoleniami mieszkańcy byliby 
zainteresowani( musi to być grupa ok. 30 osób).    Radny Dymiński zaproponował 
szkolenie w zakresie obsługi komputerów od podstaw, natomiast Pan Wójt szkolenie 
dotyczące opiekuna osób starszych. 

4. Zlecone zostało przeprojektowanie projektu dotyczącego modernizacji budynku Domu 
Kultury. Do końca marca projekt będzie gotowy i wówczas można wystąpić o 
dofinansowanie do Urzędu Marszałkowskiego z PROW ( Program Rozwoju Obszarów 
Wiejskich).  

 
 
Punkt 10 i 11  - Sprawy różne.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni omawiali następujące tematy: 
Radny H. Szafran - pytanie dotyczące złożonego wniosku o dofinansowanie do budowy garażu 
przy strażnicy OSP w Strzyżewicach. 
Wójt J. Rożnowski- wszystkie wnioski będą analizowane kiedy będziemy mieli nadwyżkę 
budżetową. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w latach ubiegłych gmina korzystała   z dofinansowani na 
drogi z programu „ Drogi dojazdowe do pól i łąk”. Ponieważ radni składali wniosek na takie drogi, 
wzorem lat ubiegłych można o takie dofinansowanie wystąpić.  
Następnie po krótkiej przerwie pan Wójt omówił procedurę przekształcania dróg wewnętrznych na 
drogi gminne. Przygotowany jest projekt uchwały, który zostanie przedstawiony do zaopiniowania  
przez Zarząd w Starostwie Powiatowym. Po podjęciu uchwały przez radę, Wojewoda wpisując w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego nadaje status drodze.  
Projekt uchwały radni otrzymali do zapoznania się w domu, a ewentualne uwagi należy zgłaszać 
do środy (tj. 10 marca). 
W dalszej części w temacie dróg omówiono drogi w miejscowości Laski, Lesisko, Wierzchy 
Parzeńskie (rozstrzygnięty spór z wykonawcą). 
Radna I. Lewińska- poprosiła o kontrolę drogi w Kaszewicach, która była wykonana w ubiegłym 
roku a obecnie już nadaje się do remontu. 
Wójt J. Rożnowski- w momencie gdy zmienia się warunki pogodowe, to wszystkie nowe drogi, 
które mają gwarancję będą skontrolowane. 
Radny R. Śniady - wyraził sugestię, aby drogę w Laskach wybudować bez procedury 
przekształcenia struktury właścicielskiej, uzasadniając tym, że obecnie będzie budowana droga 
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powiatowa, której własność nie jest uregulowana, mimo to droga będzie wykonana i będzie służyć 
kolejne 30 lat.  
W dalszej części obrad radna I. Lewińska ponowiła wniosek dotyczący konieczności montażu 
bankomatu w Klukach.  
Wójt J. Rożnowski- bank spółdzielczy w tej sprawie zajmuje różne stanowiska, dlatego 
wystąpimy do innych podmiotów np. EURO NET SIEĆ.  
Na zakończenie radny R. Śniady przypomniał temat szkoły w Roździnie poruszony na 
wcześniejszej sesji. Spółdzielnia sprzedała w minionym roku budynek prywatnej firmie. Lokatorzy 
od września nie płacili czynszu, a obecnie nowy właściciel wystąpił do lokatorów z umowami, 
które określają czynsz w kwocie 10 zł za metr kwadratowy z koniecznością opłacenia zaległości 
do 30 kwietnia 2010 r. Lokatorzy umów jeszcze nie podpisali.  
Wójt J. Rożnowski - podsumowując dyskusję, którą wywołała sprawa lokatorów szkoły w 
Rodzinie, obiecał umowy przeanalizować z radcą prawnym A. Domańskim i na podstawie ustawy 
o ochronie lokatorów, o ile będzie możliwe udzielić zainteresowanym pomocy. 
Radna I. Lewińska – prośba o zainteresowanie się sprawą o odwodnienie terenu za szkołą w 
Kaszewicach.  
Radny R. Śniady – sprawa oczyszczenia rzeki w Roździnie. 
 
 
Punkt 12  -  Zakończenie obrad. 
 
 O godzinie 15:00 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 
obrady. 
 
 
 
 
     
……………………………………..                                            ……………………………………. 
Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                Przewodniczący Rady                                                


